
 

VILJANDI VALLAVOLIKOGU 
 

ALATISE KODANIKE ÜHENDUSTE JA KÜLAARENGU KOMISJONI 

KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 

Vallamaja saal                                                                                                  23.10.2020 nr 1-11/30 

 

Algus kell 14.00, lõpp 15.30. 

 

Juhatas: Aivar Piir. 
 

Protokollis: vallakantselei spetsialist Ülle Riiner. 
 

Osalesid: Aivar Piir, Ants Jänes, Joel Mandri, Raivo Laidma, Ando Tulvik, Väino Viidebaum, Kati-

Katri Koppel, Rait Märtin. 
 

Puudus: Heino Ruus.  
 

Kutsutud: abivallavanem Rein Anton, finantsnõunik Tiina Jaksi. 

 

Komisjoni aseesimees Aivar Piir avas koosoleku ja tutvustas päevakorda: kuna kõik komisjoni 

liikmed ei ole vallavolikogu liikmed ja et ka komisjoni liikmed saaks informatsiooni arengukava 

muutmise ja eelarvestrateegia vastuvõtmise osas, siis tänase koosoleku päevakorras on 

vallavolikogu oktoobrikuu eelnõud. 

 

PÄEVAKORD: 

1. Viljandi Vallavolikogu 26.09.2018 määruse nr 41 „Viljandi valla arengukava aastateks 2019 - 

2025“ muutmine. 

2. Viljandi valla eelarvestrateegia aastateks 2020-2024 vastuvõtmine. 

 

Kati-Katri Koppel saabus komisjoni koosolekule kell 14.05. 

 

Päevakorrapunkt 1  

Viljandi Vallavolikogu 26.09.2018 määruse nr 41 „Viljandi valla arengukava aastateks 2019 - 

2025“ muutmine 

 

Kuulati – Rein Anton tutvustas arengukava muutmise protsessi: vastavalt Viljandi valla 

arengukava ja eelarvestrateegia koostamise korrale vaatab vallavalitsus arengukava üle igal aastal 

ning täpsustab vajadusel vähemalt nelja eelseisva aasta eesmärke ja tegevusi. Vallavolikogu                  

30. juuni 2020 istungil oli arengukava muutmise eelnõu I lugemisel, ettepanekuid arengukavale 

oli võimalik esitada alates käesoleva aasta 15. aprillist. 

 

Rein Anton tutvustas arengukava tegevuskava muudatusi. Arengukava tegevuskava ettepanekute 

koondis on kirjas kõik ettepanekud, mis arengukava tegevuskava täiendamiseks esitati. 

 

Toimus arutelu arengukava tegevuskavas olevate erinevate tegevusobjektide osas.  

 

Aivar Piir – arengukava tegevuskavas (Lisa 2) punkt 1.9. „Kogukonna aktiivsuse ja ühistegevuse 

kasv“ saavutatav tulem „Loodud on valla külasid  ühendav mittetulundusühing, kes korraldab 

külaaktiivile koolitusi ning on oluliseks partneriks vallavalitsuse ametiasutusele ja volikogule“. 

Kahel viimasel komisjoni koosolekul on külade ümarlaua teema arutusel olnud ja erilist vajadust 

katusorganisatsiooni järgi ei ole. Kas see on saavutatav? 



 

 

Rein Anton – eraldi valla poolt asutatud MTÜ järele vajadust ei ole, vallavalitsuse 

arendusspetsialist nõustab külaseltse ja mittetulundusühinguid ning vajadusel korraldab ka 

koolitusi, ametnikul on väga pikk kogemus sellel alal.  Alati võib arendusspetsialisti poole 

pöörduda. Järgmine nädal (29.10.2020) toimub arendusspetsialisti poolt korraldatav MTÜ-de 

ümarlaud, kuhu on kutsutud MTÜ-de, kogukondade ja piirkondade külade esindajad. Ümarlaual 

tutvustatakse „Maal elamise päeva“ kokkuvõtteid, tegevustoetusi ja arutatakse kuidas edasi 

/kaasamine jne. 

 

Toimus arutelu MTÜ-de ümarlaua/katusorganisatsiooni vajaduse osas. 

 

Aivar Piir – ettepanek võtta arengukava tegevuskava punktis 1.9 „Külakogukonna aktiivsuse ja 

ühistegevuse kase“ saavutatav tulem välja viimane lause“ „Loodud on valla külasid  ühendav 

mittetulundusühing, kes korraldab külaaktiivile koolitusi ning on oluliseks partneriks 

vallavalitsuse ametiasutusele ja volikogule“. 

 

Kõik komisjoni liikmed toetasid ettepanekut ja hääletamist ei soovitud.  

 

Esitati küsimusi ja toimus arutelu arengukava tegevuskava punkti 1.7 (lapse tee kooli või lasteaeda 

ei ületa 15 km),  punktide 2.3 (Kompetentsikeskuste loomine) ja 2.3.1. (Pärantehnoloogia 

kompetentsikeskuse  loomise toetamine), punkti 1.2 (Heal tasemel karjäärinõustamise viimine 

valla koolidesse) saavutatav tulem („olemas on haridusasutustega koostööd tegevate valla 

ettevõtete ja asutuste andmebaas“), punkti 1.3 (Säästvat arengut toetav haridus) saavutatav tulem 

(„toimub elukestev õpe“), punkti 2.2 (Mäeltküla Tööstuspargi arendamine) osas ning arengukava 

ettepanekute koondis punkti 45 tehtud ettepaneku (Niilusoo rabasse kohalikul tasandi kaitseala 

moodustamine ja õpperaja väljaehitamine) osas. 

 

Rait Märtin ei viibinud komisjoni koosolekul kell 14.38 – 14.39. 

 

Rein Anton ja Raivo Laidma andsid täiendavaid selgitusi.  

 

Otsustati: teha kodanike ühenduste ja külaarengu komisjoni poolt ettepanek võtta Viljandi valla 

arengukava tegevuskava 2020-2024 (Lisa 2) punktist 1.9 „Külakogukonna aktiivsuse ja 

ühistegevuse kase“ saavutatava tulemi kirjeldavast osast välja järgmine sõnastus: „Loodud on valla 

külasid  ühendav mittetulundusühing, kes korraldab külaaktiivile koolitusi ning on oluliseks 

partneriks vallavalitsuse ametiasutusele ja volikogule“.  Muus osas komisjoni toetab esitatud 

eelnõud. 

 

Päevakorrapunkt 2 

Viljandi valla eelarvestrateegia aastateks 2020-2024 vastuvõtmine 

 

Kuulati Tiina Jaksit – eelarvestrateegia on valla arengukavast tulenev selgitustega fianantsplaan, 

mis on arengukavaga seotud iseseisev dokument. Eelarvestrateegias esitatakse eelarvestrateegia 

vastuvõtmisele eelnenud aasta tegelikud, jooksva aasta eeldatavad ja eelarvestrateegia perioodiks 

prognoositud põhitegevuse tulud ja kulud, investeerimistegevus ja finantseerimistegevus. 

Eelarvestrateegia on aluseks kohaliku omavalitsuse üksuse eelarve koostamisel, kohustuste 

võtmisel, varaga tehingute tegemisel. Investeeringute kavandamisel ja investeeringuteks toetuste 

taotlemisel. 

 

Tiina Jaksi tutvustas Viljandi valla eelarvstrateegias ja investeeringute tabelis tehtud muudatusi 

võrreldes eelarvestrateegia I lugemisega 30.06.2020 vallavolikogus, tuues välja muudatused 

objektide ja summade lõikes ning vastas esitatud küsimustele  

 

Raivo Laidma lahkus komisjoni koosolekult kell 15.05.  

 

Rein Anton andis täiendavaid selgitusi.  



 

 

Väino Viidebaum lahkus komisjoni koosolekult kell 15.12. 

Toimus arutelu. 

 

Otsustati: komisjon toetab esitatud eelnõud. 

 

 

 

 

(allkirjastatud digitaalselt)      

Aivar Piir       (allkirjastatud digitaalselt) 

Koosoleku juhataja      Ülle Riiner 

        Protokollija 


